



**CANADIAN SPORT MASSAGE THERAPISTS ASSOCIATION
ASSOCIATION CANADIENNE DES MASSOTHÉRAPEUTES DU SPORT**

**Requirements to Apply for the Practical and Written exams at the CSMTA
2017 AGM and Conference in Halifax.**

**Practical exam will be on Thursday October 19 and the
Written exam will be on October 20**

The Candidate must first be in good standing with the CSMTA. All the requirements below should be in the Candidate's file at the National Office to be in good standing:

- proof of registration with the provincial College of Massage Therapy, or proof of membership in a provincial massage therapy association
- proof of CSMTA membership with dues paid in full
- proof of professional and general liability
- proof of Sports First Responder certificate, valid at the time of the examination (**only for the practical exam**)

Secondly, the Candidates file at the National Office should consist:

- **for the practical exam**, there must be proof of a minimum of 500 hours of clinical experience as a Massage Therapist, which must include either (1) a letter documenting the hours, signed by the candidate and the owner or director of the establishment of employment (where the therapist is not the owner or director), or (2) a letter documenting the hours, signed by the candidate before a notary public or commissioner of oath (where the therapist is the owner or director), and a copy of the therapist's Business License (where the therapist owns the practice)
- proof of 500 on-site field experience hours for the practical exam or 350 hours for the written exam **must** be recorded in a log book with the appropriate signatures (see Record Keeping in CSMTA Candidate Handbook).
- The Candidates **must** have clear distinction recorded on how many hours were hands on and hands off with teams and events otherwise the application will be invalid.

Candidates can verify the information above with the NOC at the National Office.

When all above information is in the Candidates file then below is the requirement for the Candidates to give to the National Office for the practical exam:

- application form (see Forms section in the Candidate Handbook)
- 2 passport-sized photographs (taken within the last six months), certified by the date
- letter of intent
- application fee: PayPal or Etransfer sent to the NOC (natoffice@csmta.ca)

*****If you wish to pay by a certified cheque or money order, please advise NOC by email**

(natoffice@csmta.ca)***

Established 1987



CANADIAN SPORT MASSAGE THERAPISTS ASSOCIATION
ASSOCIATION CANADIENNE DES MASSOTHÉRAPEUTES DU SPORT

The fees are:

Written examination (includes administration fee of \$50.00)	\$ 100.00
Additional attempts (includes administration fee of \$25.00)	\$ 75.00
Oral/Practical examination (includes administration fee of \$50.00)	\$ 250.00
Additional attempts (includes administration fee of \$25.00)	\$ 225.00

*****Please scan and send all documentation to the National Office natoffice@csmta.ca & to the Membership Secretary membership@csmta.ca, by Monday August 7.*****

There will be 6 spots available for Candidates. If there are more than 6 Candidates that have successfully applied by the deadline then there will be a lottery system to determine the 6 candidates. The 6 Candidates who are picked will be notified ONLY by August 28.

NOTE FOR ONTARIO: There is potential of many Ontario Candidate members applying. If that is the case, at the time we review the applications, then we cannot examine those members at the AGM. It will have to be done on a separate date in the early fall (before the AGM).

Once the Candidate's application has been approved I will send further information.

Sincerely,
Remo Bucci RMT, SMT (C)
Certification Chair

Established 1987



Exigences pour postuler aux examens pratiques et écrits lors de l'AGM et de la conférence CSMTA 2017 à Halifax.

L'examen pratique sera le jeudi 19 octobre et l'examen écrit sera le 20 octobre

Les candidats doivent d'abord être en règle avec l'ACMS. Toutes les exigences ci-dessous devraient figurer dans le dossier du candidat au bureau national pour être en règle:

- Preuve d'affiliation auprès de l'Ordre des massothérapies, ou une preuve d'appartenance à une association professionnelle de massothérapie
- Preuve de l'adhésion à l'ACSM avec les cotisations payées en totalité
- Preuve d'assurance responsabilité professionnelle et civile
- Preuve du certificat premier répondant sportif, valide au moment de l'examen (**uniquement pour l'examen pratique**)

Deuxièmement, le dossier des candidats au Bureau national devrait comprendre:

- **Pour l'examen pratique**, Preuve d'un minimum de 500 heures d'expérience clinique en tant que massothérapeute, qui doit inclure soit (1) une lettre documentant les heures, signées par le candidat et le propriétaire ou le directeur de l'établissement de l'emploi (lorsque le massothérapeute n'est pas le propriétaire ou le directeur), ou (2) une lettre documentant les heures, signées par le candidat devant un notaire ou un commissaire à l'assermentation (lorsque le massothérapeute est le propriétaire ou le directeur), et une copie du permis d'exploitation (lorsque le massothérapeute possède une clinique)
- La preuve de 500 heures d'expérience sur le terrain pour l'examen pratique ou 350 heures pour l'examen, enregistré dans un journal de bord avec les signatures appropriées (voir la section formulaire dans le manuel du candidat ACSM).
- Les Candidats **doivent** clairement et précisément enregistrer le nombre d'heures entre le pratique réel et être sur place avec les équipes et les événements sinon l'application sera invalide.

Les candidats peuvent vérifier l'information ci-dessus avec le/la NOC au bureau national.

Lorsque toutes les informations ci-dessus sont dans le dossier des candidats, ensuite les documents ci-dessous sont exigés à être soumis au Bureau national pour l'examen pratique:

- Formulaire de demande (voir la section formulaires dans le manuel du candidat)
- 2 photos format de passeport (prises au cours des six derniers mois), certifiées par la date; de la lettre d'intention
- Frais de demande: PayPal ou Virements Interact au bureau national

Established 1987



CANADIAN SPORT MASSAGE THERAPISTS ASSOCIATION
ASSOCIATION CANADIENNE DES MASSOTHÉRAPEUTES DU SPORT

* Si vous souhaitez payer par un chèque certifié ou un mandat, veuillez aviser le bureau national par courriel (natoffice@csmta.ca) *

Les frais sont les suivants:

Examen écrit	(comprend les frais d'administration de 50,00 \$)	100,00 \$
Tentatives supplémentaires	(comprend des frais d'administration de 25,00 \$)	75,00 \$
Examen oral / pratique	(comprend des frais d'administration de 50,00 \$)	250,00 \$
Tentatives supplémentaires	(comprend les frais d'administration de 25,00 \$)	225,00 \$

Veuillez scanner et envoyer la documentation et l'application avec paiement (si PayPal n'a pas été utilisé) au bureau national natoffice@csmta.ca & à la secrétaire des adhésions membership@csmta.ca pour le **lundi 7 août**. Il y aura **6 places disponibles pour les candidats**. S'il y a plus de 6 candidats qui ont été appliqués avec succès à la date limite, il y aura un système de loterie pour déterminer les 6 candidats. Les 6 candidats sélectionnés seront informés **SEULEMENT** avant le 28 août.

NOTE POUR L'ONTARIO: il existe un potentiel de nombreux candidats à l'Ontario qui en font la demande. Si tel est le cas, au moment où nous examinons les demandes, nous ne pouvons pas examiner ces membres à l'AGA. Il faudra procéder à une date distincte au début de l'automne (avant l'AGA).

Une fois que la demande du Candidat a été approuvée, j'enverrai d'autres informations.

Cordialement,
Remo Bucci RMT, SMT (C)
Président du comité de certification & d'examens

Established 1987